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Jubileuszowy cykl turniejów
Wszyscy związani z Miejsko-Gminnym Klubem Sportowym „Skalnik” Sulejów świętują w tym roku wspaniały jubi-
leusz. Sulejowski klub powstał 75 lat temu.  Obchody tej wyjątkowej rocznicy trwają od kilku tygodni. W sierpniu 
zorganizowano piknik rodzinny, a we wrześniu odbyły się dwa turnieje dla młodych piłkarzy i piłkarek z czterech 
roczników. Kolejne zostaną zorganizowane w listopadzie.

Wrześniowe turnieje odbyły się 
na k lubow ych boiskach prz y 
ulicy Koneckiej 45 w Sulejowie. 
Rywalizowali wówczas zawodnicy 
i zawodniczki urodzeni w 2013 r., 
2014 r., 2015 r. i 2016 r.  Listopadowe 
turnieje odbędą się natomiast w no-
wej, gminnej hali sportowej. 12 listo-
pada 2023 r. zaplanowano zmagania 
zawodników i zawodniczek z roczni-
ków 2016/2017, a 19 listopada 2023 
r. na boiska wybiegną najmłodsi 
piłkarze i piłkarki sulejowskiego 
klubu, urodzeni w 2012 r. i 2013 r. 
Te turnieje również rozpoczną się  
o godzinie 9.00.

Ponad 500 osób uczciło ten wyjątkowy jubileusz
Kilkuset rowerzystów i biegaczy wystartowało  
w 10. edycji wyścigu wokół Zalewu Sulejowskiego. 
Trybunalski Maraton Sulejowski to jedno z najpopu-
larniejszych tego typu wydarzeń w naszym kraju, dla-
tego sportowcy chętnie wracają do naszego miasta.

W sobotę, 16 września 2023 r. na 
sulejowskich ulicach, a następnie 
w pobliżu Zalewu Sulejowskiego, 
ponownie można było spotkać 
ścigających się rowerzystów i biega-
czy. O godzinie 10.15 wystartowali 
rowerzyści, którzy okrążając akwen 
przejechali 54 kilometry. Najszybsi 
dojechali do mety w mniej niż 
dwie godziny. O 10.35 na starcie 
stanęli uczestnicy krótszego biegu, 
którzy rywalizowali na dystansie 10 
kilometrów. Jako pierwszy na metę 
po raz kolejny dotarł sulejowianin 
Kamil Ogłoza z czasem 00:35:32. 
Na końcu, o godzinie 10.53, wystar-
towali uczestnicy trybunalskiego ul-
tramaratonu sulejowskiego. Spośród 
kilkudziesięciu startujących, dwóch 
dobiegło do mety po 4 godzinach, 
27 minutach i k ilkudziesięciu 
sekundach. 54 kilometry w mniej 
niż 5 godzin przebiegł jeszcze jeden 
zawodnik.
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Chcielibyśmy, żeby takie akcje były niepotrzebne, niestety co kilka miesięcy ten malowniczy obszar wokół Wapien-
ników i wzdłuż Pilicy zamienia się w dzikie wysypisko śmieci, jedno z wielu systematycznie odkrywanych na terenie 
naszej Gminy. Regularnie je porządkujemy. To konkretne posprzątali uczniowie Szkoły Podstawowej nr 1 im. Jana 
Pawła II oraz pracownicy Urzędu Miejskiego, którzy w piątek, 15 września 2023 r. spotkali się przy ulicy Podkurnędz 
w ramach 30. edycji akcji „Sprzątanie świata”.

 Przykry widok…

Z e b r a l i ś m y  c o  n a j m n i e j 
kilkaset worków różnych odpad-
ków, wśród których można było 
z na leźć właśc iw ie  wsz ys t ko: 
butelki, opony, papierowe opako-
wania, a nawet pieluchy. Ponieważ  
w większości jest to teren pry-
watny i obowiązuje tam zakaz 
wstępu, uporządkowaliśmy przede 
wszystkim obszar znajdujący się 
między innymi w obrębie pasa 
drogi powiatowej. - Ilość śmieci  
w tym miejscu jest przerażająca, 
myślałem, że zbierzemy ich o 
wiele mniej. W akcję zaangażo-
wało się ponad 100 osób i każdy 
ma co robić. W jednym z worków 
znaleźliśmy koper tę z danymi 
personalnymi, oczywiście przeka-
żemy je sulejowskim policjantom. 
P r z y  ok a z ji  gor ą co  d z ięk uję 
za pomoc pani dyrektor naszej 
podstawówki za chęć udzia ł u  
w takiej akcji, dziękuję również 
swoim kolegom i koleżankom  
z Urzędu Miejskiego, pracow-
n i k o m  M i e j s k i e g o  Z a r z ą d u 

Komunalnego w Sulejowie oraz 
radnym – powiedział Mariusz Ma-
larz, kierownik Referatu Ochrony 
Środowiska Urzędu Miejskiego  
w Sulejowie.

Gdyby każdy zabierał ze sobą 
śmieci, takie akcje byłyby niepo-
trzebne, tymczasem regularnie li-
kwidujemy dzikie wysypiska. Gdy 
jakieś Państwo zauważą proszę do 
nas napisać pod specjalnie utwo-
rzony w tym celu adres e-mail: 
zgłoszenia@sulejow.pl.

Jeśli takie wysypisko będzie 
się znajdować na terenie nale-
żącym do Gminy Sulejów, nasi 
u rzędn icy poinfor mują o t ym 
pracowników odpowiedzialnych 
za odbiór odpadów, a ci  będą 
systematycznie porządkować takie 
miejsca, natomiast w przypadku 
prywatnych nieruchomości bę-
dziemy namawiać ich właścicieli 
do posprzątania swoich działek.

Zgodnie z Kodeksem wykro-
czeń grzywna za zaśmiecanie 
może wynieść nawet do 5 000 zł. 
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Święto naszych przedszkolaków

Wyjątkowych dni w kalendarzu jest wiele, ale ten jest szczególny 
dla naszych najmłodszych mieszkańców. 20 września obchodzimy 
Ogólnopolski Dzień Przedszkolaka. Posłowie ustanowili to święto  
w 2013 roku, aby podkreślić wagę kształcenia przedszkolnego  
w procesie rozwojowym dzieci. Do wszystkich przedszkoli na tere-
nie Gminy Sulejów (samorządowych, niepublicznego i prywatnego) 
uczęszcza obecnie 385 maluchów. Wszystkie przedszkolaki tego 
dnia oczywiście świętowały, sprawdziliśmy co działo się z tej okazji  
w samorządowych placówkach.

Maluchy, k tóre uczęszczają do 
sulejowskiego Przedszkola odwiedzili 
p racow n icy Miejsk ie j  Bibl iotek i 
Publicznej w Sulejowie. W trakcie spo-
tkania bibliotekarka złożyła przedszko-
lakom życzenia, wręczyła pamiątkowe 
dyplomy, puzzle oraz słodkie upominki.  
Wizyta miała charakter uroczystej lekcji 
bibliotecznej. Dzieci poznały kolorowy 
świat lektur, dostępnych w sulejowskiej 
książnicy. Przedszkolaki z placówki 
w Przygłowie też odwiedził specjalny 
gość, wróżka, która zachęcała naszych 
młodych mieszkańców do wspólnej 
zabawy. Tego wyjątkowego dnia na 
pewno nigdy nie zapomną również 
maluchy z Samorządowego Przedszkola 
w Poniatowie. Podczas wspólnej zabawy 
dzieci wzięły udział między innymi w 
zorganizowanym z tej okazji konkursie. 
Wszystkim naszym maluchom tradycyj-
nie życzymy, aby każdy dzień Waszego 
dzieciństwa był pełen przygód i pięk-
nych wspomnień. Spełniajcie swojego 
marzenia i nigdy nie przestawajcie się 
uśmiechać.

Rozpoczęliśmy…
biblioterapię

Pracownice Miejskiej Biblioteki Publicznej 
w Sulejowie odwiedziły mieszkańców Domu 
Pomocy Społecznej "Happy Port" w Poniato-
wie, inicjując biblioterapię, która jest formą 
leczenia i rodzajem terapeutycznego wspar-
cia poprzez literaturę.

Wykorzystywanie jej wartości zmniejsza stres, pomaga uzyskać wsparcie 
psychiczne i wyeliminować poczucie osamotnienia czy wykluczenia. 
Wrześniowa wizyta rozpoczęła cykl spotkań z literaturą, w których będą 
uczestniczyć podopieczni tej placówki.
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Pomagają niepełnosprawnym w życiu codziennym

Towarzyszą osobom niepełnosprawnym podczas wyjść do kina, lekarza czy na spacer. Asystenci osobiści, bo o nich 
mowa, to dla osób z niepełnosprawnością nie opiekunowie medyczni, a codzienni towarzysze. Wspierają naszych 
mieszkańców w wykonywaniu podstawowych czynności oraz funkcjonowaniu w życiu społecznym.

Asystenci osób z niepełnosprawnością często dostosowują swoje wsparcie do indywidualnych potrzeb i preferencji. Ich celem jest zapewnienie potrzebującym mieszkańcom 
Gminy Sulejów możliwości prowadzenia samodzielnej, aktywnej i satysfakcjonującej egzystencji. Program „Asystent Osobisty Osoby Niepełnosprawnej” finansowany jest z budżetu 
Ministerstwa Rodziny i Polityki Społecznej ze środków Funduszu Solidarnościowego. Pracownicy Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Sulejowie realizują go już po raz kolejny. 
W tym roku wartość dofinansowania dla naszej Gminy wyniosła 108 450 zł.

Takie podziękowania zawsze motywują nas do kolejnych działań
To był wyjątkowy sezon plażowy w Sulejowie. Na terenie sulejowskiego centrum sportów plażowych Szkoły Podsta-
wowej numer 1 imienia Jana Pawła II odbyło się kilka turniejów najwyższej rangi. Na naszych boiskach plażowych 
rywalizowali zarówno najlepsi siatkarze i siatkarki, jak i szczypiorniści i szczypiornistki w Polsce. I właśnie tych drugich 
reprezentował Marek Sobolczyk, prezes Łódzkiego Związku Piłki Ręcznej, który w środę, 27 września 2023 roku raz

W lipcu pisaliśmy o kolejnym udanym debiucie naszego miasta na 
sportowej arenie ogólnopolskiej. Przez dwa dni na terenie sulejow-
skiego centrum sportów plażowych rywalizowali najlepsi szczypior-
niści i szczypiornistki w Polsce. Seniorski turniej najwyższej rangi  
z cyklu Orlen Summer Superliga, będący jednym z czterech elimina-
cyjnych turniejów mistrzostw Polski, zorganizowano w Sulejowie po 
raz pierwszy.

Kilka dni później udekorowaliśmy następców naszych seniorów, 
ponieważ w naszym mieście po raz kolejny zorganizowano finał mi-
strzostw Polski juniorek młodszych i juniorów młodszych w plażowej 
piłce ręcznej.

Podczas środowego spotkania Marek Sobolczyk podziękował 
naszym samorządowcom za doskonałą współpracę podczas tych 
imprez, ale panowie rozmawiali również o planach dotyczących roz-
woju sportów plażowych w naszym mieście, a te są bardzo ambitne.  
O szczegółach będziemy Państwa informować na bieżąco.

j e s zc ze  p o d z i ę kowa ł  b urmi s t r z owi  
Wojciechowi Ostrowskiemu oraz Bartoszowi 
Borkowskiemu, przewodniczącemu Rady Miej-
skiej w Sulejowie za możliwość organizacji 
najważniejszych imprez w Polsce.
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Sulejów ponownie na kinowym ekranie
Sulejowskie Wapienniki to jedno z miejsc, w których kręcono zdjęcia do filmu kostiumowego pod tytułem „Kos”.  
Niedawno ten obraz nagrodzono główną nagrodą podczas 48. Festiwalu Polskich Filmów Fabularnych  
w Gdyni.

Akcja filmu w reżyserii Pawła Maślony 
rozgrywa się wiosną 1794 roku. Do Polski 
w r a ca  wówcz a s  ge ne r a ł  Ta deu sz  Ko -
ściuszko (w tej roli Jacek Braciak), który 
planuje wzniecić powstan ie przeciwko 
Rosjanom, mobi l i z ując do tego polską 
szlachtę i chłopów. Towarzyszy mu wierny 
przyjaciel i były niewolnik, Domingo (Ja-
son Mitchell). Tropem Kościuszki wraz z 
listem gończym podąża bezlitosny rosyjski 
rotmist rz, Dunin (Rober t Więckiewicz), 
k tór y za  wszel ką cenę chce schw y t ać 
genera ła ,  zan im ten w y woła narodową 
rebelię. Filmowcy odwiedzili naszą Gminę 
w czerwcu ubiegłego roku, na planie zdję-
ciowym spędzili k ilka dni. W zdjęciach 
brał udział między innymi Bartosz Bielenia 
znany z filmu „Boże Ciało”, który w filmie 
wciela się w rolę Ignaca, szlacheckiego 
bęka r t a ,  marzącego o nadan iu herbu i 
majątku przez swojego n ieprawego ro -
dzica, Duchnowskiego (Andrzej Seweryn), 
k tóry tuż przed śmiercią uwzględnia go  
w testamencie. Gdy ojciec umiera, chłopak 
musi uciekać przed swoim przy rodnim 
bratem, Stanisławem (Piotr Pacek), który 
nie chce dopuścić do realizacji ojcowskiej 
woli. Ignac kradnie testament i ma tylko 
dwa dni, aby stawić się z nim przed są-
dem i udowodnić swój ty tuł szlachecki.  
W trakcie ucieczki Ignac spotyka na swojej 
drodze Domingo (były niewolnik i wierny 
przyjaciel Tadeusz Kościuszki), a między 
mężczyznami tworzy się silna więź poro-
zumienia, mimo że obaj nie znają nawzajem 
swojego języka. Razem trafiają do dworku 
Pułkownikowej (Agnieszka Grochowska), 
gdzie Kościuszko ukrywa się, czekając na 
negocjacje z magnatami. Kos jest nieufny 
wobec Ignaca i trzyma go w areszcie, jed-
nak w decydującym momencie to właśnie w 
rękach niepozornego szlacheckiego bękarta 
będą leżały losy powstania. Gdy nadejdzie 
chwila próby, Ignac będzie musiał wybrać 
– czy dalej podążać za swoim herbowym 
marzeniem i dziedzictwem ojca, czy też 
przyłączyć się do „Kosa” i walczyć z nim 
o najwyższą stawkę (źródło: opis dystrybu-
tora). Światowa premiera f ilmu odbyła się  
18 września 2023 r. w Gdyni podczas 48. 
Festiwalu Polskich Filmów Fabularnych, 
a w kinach będziemy mogli go obejrzeć 
prawdopodobn ie w paźd z ie r n ik u .  Ma -
lownicze tereny znajdujące się na terenie 
naszej Gminy już wielokrotnie zmieniano 
w f ilmowe plenery. Kręcili tutaj między 
in ny mi Jerz y Hof man, cz y Władysław 
Pa s i kow s k i ,  a  p r z e d  k a m e r ą ,  o p r ó cz 
w ymien ionych gwiazd polsk iego k ina , 
wystąpi l i  t ak że między innymi Daniel 
Olbrychski (f ilm „Potop” kręcony w 1974 
r.),  K rz ysz tof  Kowalewsk i ,  Ag n ieszka 
Krukówna (serial „Janka” – 1989 r.), Bo-
gusław Linda, Cezary Pazura (f ilm „Psy 
2. Ostatnia k rew” – 1994 r.), czy Borys 
Szyc (f ilm „Południe-Północ” – 2006 r.).  
Od 2015 r. Sulejów znajduje się na „Szlaku 
f i l mow y m woje wó d z t wa  ł ó d z k iego”.  
W ramach projektu „Filmowe Łódzkie” 
w y t yczono now y szlak t u r yst yczny na 
terenie naszego województwa, promując  
w ten sposób dziedzictwo f ilmowe zwią-
zane z naszym regionem.
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Drogowe dotacje widać niemal wszędzie

Remontując drogi, korzystamy z różnych dotacji. Na przykład droga w Białej została zmodernizowana, ponieważ 
pozyskaliśmy na ten cel dofinansowanie z budżetu województwa łódzkiego w ramach budowy oraz modernizacji 
dróg dojazdowych do gruntów rolnych. Z kolei realizowana aktualnie przebudowa ulicy Południowej w Zalesicach, to 
jedna z kilkunastu inwestycji, które wykonamy, wykorzystując pieniądze przyznane naszej Gminie podczas drugiej 
edycji Rządowego Funduszu Inwestycji Strategicznych „Polski Ład”. 

Mieszkańcy Białej już mogą korzystać z nowego, asfaltowego dywanika o długości ponad 600 metrów. Na ten remont otrzymaliśmy 100 510 zł. W środę, 20 września 2023 r. odbył się odbiór końcowy tej 
inwestycji. Wkrótce przy tej drodze zamontujemy też latarnie. Tymczasem w Zalesicach prace są już na zaawansowanym etapie, nową nawierzchnię ułożono na odcinku o długości 1,1 kilometra. Dodatkowo 
na fragmencie o długości około 880 metrów wybudujemy nowych chodnik. To jedna z kilkunastu inwestycji, na które pozyskaliśmy kolejną dotację. Na przebudowę 16 dróg i chodników znajdujących się na 
terenie całej gminy otrzymaliśmy dokładnie 9 286 250 mln zł. 
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Prawie milion złotych na remont kaplicy Ligęzków
To kolejny sulejowski zabytek, który zostanie zmodernizowany w ramach dotacji przyznanej naszej Gminie z Rzą-
dowego Programu Odbudowy Zabytków. Poznaliśmy już wyniki naboru drugiej edycji tego Programu. Oprócz tak 
zwanej kaplicy Ligęzków, dofinansowanie w wysokości 150 tysięcy złotych zarezerwowano również na wymianę 
pokrycia dachowego baszty mauretańskiej w uznanym za Pomnik Historii zespole opactwa cystersów w Sulejowie

Wysokość dotacji na renowację 
wpisanego do ewidencji zabytków 
Kościoła pod wezwaniem Niepo-
kalanego Poczęcia Naświętszej 
Maryi Panny, świętego Stanisława 
i świętego Jacka, zwanym również 
kaplicą Ligęzków, wynosi dokładnie 
998 tysięcy złotych. Obiekt został 
wybudowany w 1644 roku. We 
wnętrzu kaplicy znajduje się gro-
bowiec fundatorów świątyni. Płyta 
nagrobna Balcera Ligęzki z 1645 
roku została zachowana, pomimo, 
iż w 1656 roku kościółek został 
zniszczony przez żołnierzy elektora 
brandenburskiego. W latach 60. XX 
w., po niewielkim remoncie kaplicy, 
zaadaptowano ją na salę kateche-
tyczną. W 1986 r. za sprawą księdza 

proboszcza Zygmunta Czyża i 
kolejnym remoncie budynku w ko-
ściółku na nowo zaczęto odprawiać 
poranne msze. Jednak w latach 
90., gdy nauka religii powróciła do 
szkół, sala katechetyczna nie była 
już potrzebna i Kościół zamknięto. 
Nieużytkowany budynek przez 
lata znów zaczął popadać w ruinę. 
Planowane prace remontowe mają 
objąć: usunięcie przyczyn zawilgo-
cenia budynku - zmiana profilowa-
nia terenu w najbliższym otoczeniu 
budynku – szczególnie od północy – 
likwidacja zastoiska wody w rowie, 
ewentualnie wprowadzenie drenażu 
opaskowego wraz z przepuszczalną 
opaską wokół obiektu, naprawę 
lub całkowitą wymianę pokrycia 

dachu z gontu, naprawę rynien  
i rur spustowych, naprawę tynków 
zewnętrznych i wewnętrznych wraz 
malowaniem,  naprawę murów, 
o ile pojawi się taka potrzeba po 
demontażu tynków, konserwację 
zachowawczą posadzki z ewentu-
alnym spoinowaniem, naprawę/
wymianę podłogi chóru, wymianę 
stolarki okiennej i drzwiowej, 
konserwację balustrady chóru oraz 
konserwacja płyty nagrobnej. W 
ramach pierwszej edycji tego Pro-
gramu przyznano dofinansowanie 
na renowację t rzech zabytków: 
ratunkową stabilizację konstruk-
cji Kościoła cmentarnego pod 
wezwaniem świętego Marcina 
w Witowie (294 tysiące złotych), 

remont pinakli oraz elewacji wieży 
kościelnej Kościoła parafialnego 
pod wezwaniem świętego Floriana  
w Sulejowie (600 tysięcy złotych) 

o r a z  p r a c e  z a b e z p ie c z a j ą c e  
w Kościele pod wezwaniem świę-
tego Tomasza Kantuaryjskiego  
w Sulejowie (321 300 złotych).

Długo czekaliśmy na ten moment
Od kilkunastu dni do mieszkańców Gminy Sulejów płynie woda z nowego ujęcia i stacji uzdatniania w Uszczy-
nie. Symbolicznego otwarcia tej inwestycji dokonali w poniedziałek, 2 października 2023 r. przedstawiciele dwóch  
sołectw, w których niedobór wody był dotychczas najbardziej odczuwalny, a więc Uszczyna i Poniatowa.

Bez wąt pien ia  t o  była  jed na  
z najbardziej skomplikowanych 
inwestycji, realizowanych na tere-
nie naszej Gminy. Po wyjaśnieniu 
wszelk ich ad min is t racy jnych 
wątpliwości, budowę rozpoczęto 
w lipcu ubiegłego roku, a ostatecz-
nie ujęcie zostało uruchomione  
w ubiegłym miesiącu.
- To była dla nas najważniejsza 
inwestycja. To bardzo nowoczesne 
ujęcie za 13 milionów złotych. 
Bardzo nas cieszy 9 milionów 
dotacji na ten cel. Kolejny raz 
dziękuję i zawsze będę dziękował 
naszemu premierowi, Mateuszowi 
Morawieck iemu za t ę  w iel ką 
dotację. Bardzo było by mi miło, 
gdyby posłowie, którzy najwięcej 
w tej sprawie zrobili, skorzystali 
z mojego zaproszenia, przyjechali 
tutaj i zobaczyli efekt swojej pracy, 
najbardziej byłbym zadowolony, 
gdyby moje zaproszenie przyjął 
premier. Zapraszam go tutaj, nawet 
na minutę, żeby przyjechał i zoba-
czył, że pieniądze przyznane takiej 
małej gminie są wykorzystywane w 
sposób, z którego my nie tylko je-
steśmy zadowoleni, ale też dumni. 
Dzięki tym dotacjom możemy 
przeznaczyć pieniądze na kolejne 
inwestycje, na przykład budowę 
nowego przedszkola w Sulejowie, 
pod warunkiem, że dostaniemy 
dotację z „Polskiego ładu”. Nasz 
wkład w tę inwestycję to 2,5 mi-
liona złotych, które mamy, mamy 
też projekt i mamy pozwolenie na 
budowę. Tak naprawdę możemy 

ogłosić przetarg zanim wybory 
się  rozs t r z yg ną ,  jeśl i  w y n ik i 
naboru zostaną ogłoszone w ciągu 
najbliższego tygodnia – powiedział 
Wojciech Ostrowski, burmistrz 
Sulejowa.
Woda z nowego ujęcia jest dostar-
czana między innymi do miesz-
kańców zachodniej części Gminy 
Sulejów.
- Mieszkańcy z dwunastu sołectw 
będą korzystali z tego ujęcia, to 
nie tylko ta zachodnia cześć, ale 
też Koło, Barkowice, Barkowice 
Mokre, Nowa Wieś, ponieważ do 
Włodzimierzowa woda jest po-
dawana z ujęcia wody „Barbara”, 
natomiast pozostała część będzie 
obsługiwana przez to nowe ujęcie 
w Uszczynie. Tej wody jest tutaj 
bardzo dużo, możemy zaopatry-
wać gminy sąsiednie, pomagać, 
gdyby chciel i  się przyłączyć. 
Woda jest bardzo dobrej jakości 
– dodał Jarosław Miller, dyrektor 
Miejskiego Zarządu Komunalnego  
w Sulejowie.
Z właściwym poborem też nie 
powinno być problemu, ponieważ 
jeszcze niedawno, w tym rejonie, 
ciśnienie wody wynosiło od 0,5 do 
1 bara, natomiast teraz wynosi od 
4 do 6 barów.
- Potrzeby bytowe, zwłaszcza po 
gorącym dniu, były odkładane na 
godziny wieczorne, gdzie ta woda 
się pojawiała. Na szczęście dzięki 
tej inwestycji będziemy miel i 
wreszcie normalny komfort życia 
i funkcjonowania. Woda płynie, 

ciśnienie jest stałe, a więc możemy 
się kąpać, podlewać ogródki i jest 
bezpiecznie – podsumował Paweł 
Adamus, sołtys Poniatowa, który 
razem z Dorotą Kępską, sołtyską 
Uszczyna, dokonał symbolicznego 
przecięcia wstęgi.

ista osób, bez których nie udałoby 
się zakończyć tej inwestycji jest 
bardzo długa. Przede wszystkim 
dziękujemy za pomoc:
- Premierowi i posłom Rzeczypo-
spolitej Polskiej,
- Ministrowi Środowiska i Klimatu,
- Wojewodom Łódzkim,
-  Marsza ł kowi Wojewód z t wa 
Łódzkiego,
- Państwowemu i Powiatowemu 
I n s p e k t o r o w i  S a n i t a r n e m u  
w Piotrkowie Trybunalskim,
- Geologowi Wojewódzkiemu,
a także pracownikom:
- Państwowego Instytutu Geolo-
gicznego,
- Departamentu Geodezji, Karto-
grafii i Geologii Urzędu Marszał-
kowskiego,
- Państwowego Gospodarstwa 
Wodnego Wody Polskie,
- Lasów Państwowych,
- Starostwa Powiatowego w Piotr-
kowie Trybunalskim.
- Urzędu Miejskiego w Sulejowie  
i Miejskiego Zarządu Komunalnego 
w Sulejowie,
- Radnym Rady Miejskiej w Sulejo-
wie i sołtysom,
- Projek tantowi i  wykonawcy 
obiektu.
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Podczas LXVIII sesji Rady Miejskiej w Sulejowie przekazano kilka 
istotnych informacji. Burmistrz poinformował, kto zostanie jego nowym 
zastępcą, a radni podjęli bardzo ważną uchwałę, ale najważniejszym ak-
centem wtorkowych obrad był komunikat dyrektora Miejskiego Zarządu 
Komunalnego w Sulejowie.

Sesję rozpoczęto jednak od minuty 
ciszy, oddając w ten sposób hołd 
zmarłej Aleksandrze Balasińskiej, 
która przez wiele lat pracowała 
w Biu r ze  Obs ł ug i  Jed nos t ek 
Oświatowych w Sulejowie. Na-
s tępn ie g łos zabra ł  Wojciech 
Os t rowsk i .  W t y m gor ący m, 
przedwyborczym okresie burmistrz 
Sulejowa nawiązał do wykonanych  
i realizowanych obecnie inwe-
stycji. Po raz kolejny wspomniał  
o dotacjach, bez których wielu z tych 
zadań nie udałoby się wykonać. - 
Pierwszy komunikat, od którego 
zacznę to fotowoltaika. Uzyskaliśmy 
na to dotację, 2 miliony 300 tysięcy 
złotych, mieszkańcy są bardzo 
zadowoleni, fotowoltaika działa. 
Przystępujemy dzisiaj do kolejnego 
programu. Nie możemy dzisiaj dać 
gwarancji, że to się uda. Szukamy 
chę t nych ,  sk ład amy w n iosek 
i czekamy na dof inansowanie. 
Przyjęliśmy zasadę, według której 
mieszkańcy, którzy są na liście 
rezerwowej, będą mieli pierwszeń-
stwo, jeśli nadal będą zaintereso-
wani otrzymaniem dotacji na panele 
fotowoltaiczne. Ponadto rodzice 
dzieci z sulejowskiego Przedszkola 
czynią starania, żeby pomóc nam w 
uzyskaniu dotacji na budowę przed-
szkola. Wszyscy wiedzą, że dotyczy 
tego jeden z trzech wniosków, które 
złożyliśmy do „Polskiego Ładu”. 
Czekamy również na dotację od mi-
nistra sportu na budowę boiska we 
Włodzimierzowie. Dzięki państwu, 
moi drodzy radni, zabezpieczyliśmy 
na tę inwestycję 1 milion złotych  
w budżecie i czekamy na drugi 

Ostatnia sesja była historyczna z co najmniej dwóch powodów…

milion – przypomniał Wojciech 
Ostrowski, który z okazji zbliżają-
cych się wyborów podsumował też 
mijającą kadencję parlamentarną. 
- Szanowni państwo, mieszkańcy 
mnie wybrali po to, żebym potrafił 
powiedzieć prawdę. Ja nie należę do 
żadnego PiS-u, wszyscy dokładnie 
wiecie, że to właśnie Prawo i Spra-
wiedliwość było przeciwko mnie  
w ostatniej kampanii wyborczej. 
Ma m obow ią zek  p ow ie d z ie ć 
prawdę, a prawda jest taka, że gdy 
zaczynałem „burmistrzowanie”, 
budżet na inwestycje wynosi ł 
niewiele ponad 3 miliony złotych. 
Przecież nie było tego jak podzielić. 
Jedyne inwestycje, jakie mogliśmy 
robić, realizowaliśmy poprzez 
branie kredytu. Aby można było 
spełniać marzenia, oczekiwania 
mieszkańców Gminy Sulejów, 
od 2010 do 2014 zaciąg n ię to  
14 milionów kredytu. Dzisiaj zadłu-
żenie Gminy wynosi 14,1 miliona 
złotych, czyli zrealizowaliśmy 
wszystkie inwestycje, oczywiście 
nie wszystkie idealnie wykonane 
i jeszcze jest dużo do zrobienia, 
nie zadłużając Gminy, przy czym 
niedawno obniżono podatek dla 
mieszkańców, to spowodowało, 
że Gmina ma mniejsze wpływy. 
Przecież Gmina żyje z dotacji, 
jakie otrzymuje ze Skarbu Pań-
stwa, a one są wynikiem wpłat 
z PIT-u , k tór y Państwo płacą 
do „skarbówki”. Z podatku od 
mieszkańców my mamy około  
5 mil ionów złotych, a budżet 
mamy 105 milionów, w zaokrą-
glen iu .  W t amt y m rok u r ząd 

nam to zrefundował kwotą 2,5 
miliona, a myśmy stracili około 3,5.  
W tamtym roku byliśmy „do tyłu”.  
W tym roku rząd dał nam już 5 
milionów. Ponadto w ostatnim 
okresie dostaliśmy kilkadziesiąt 
milionów dotacji: budowa kładki 
– 3,5 mil iona , budowa ujęcia 
wody – 9 milionów, Rządowy Fun-
dusz Inwestycji Lokalnych – 2,5 
miliona. Teraz „Polski Ład” I i II, 
chyba nie ma przeciwników tego 
programu, otrzymaliśmy prawie 
20 milionów złotych. Reasumując, 
zacząłem kadencję, mając na inwe-
stycję 3 miliony złotych, a później 
były takie lata „tłuste” jak 2020  
i 2021 – prawie po 35 milionów 
(takie były plany, szczegółowe dane 
zamieściliśmy w załączonej tabeli – 
przyp. red.) – przekazał burmistrz. 

Kilka minut później Wojciech 
Ostrowski poinformował, że dokonał 
wyboru nowego zastępcy. - Moim 
zastępcą zostanie Michał Gacz-
kowski, który był jednym z tych, 
którzy bronili naszego miasta przed 
toksycznymi odpadami. Jest miesz-
kańcem naszej Gminy, jest młody  
i zaangażowany w wiele projektów, 
więc myślę, że jest to bardzo dobry 
krok. Jestem pewny, że nasza współ-
praca będzie bardzo owocna. Pan 
Michał obejmie swoje stanowisko 4 
listopada, żebyśmy nie musieli orga-
nizować wyborów uzupełniających. 
Radny stanie się moim zastępcą, ale  
o swoim okręgu na pewno nie za-
pomni i ten okręg na pewno będzie 
reprezentowany – poinformował 
burmistrz, po którym głos zabrał 
jego nowy zastępca. - To dla mnie 
ogromna duma i zaszczyt. Kiedy 
dostałem taką propozycję od bur-
mistrza, w zasadzie nie wahałem się 
ani chwili, bo od 10 lat, gdy jestem w 
samorządzie, wiem, że ten samorząd 
daje mi drugie życie. Ta przygoda 
zaczęła się w 2012 roku, gdy wspól-
nie zrobiliśmy taki wielki zryw. 
Wtedy poczułem, że mamy pewną 
sprawczość, jako osoby, które ten 
protest poprowadziły. Później dosta-
liśmy się z Bartkiem Borkowskim, 
moim serdecznym przyjacielem, do 

Rady Miejskiej. Bartek był wice-
przewodniczącym, ja, w pierwszej 
kadencji radnym. Teraz Bartek jest 
przewodniczącym, ja jego zastępcą, 
a burmistrz od dwóch kadencji to też 
nasz serdeczny przyjaciel i mam do 
niego wielki szacunek. Mam dużo 
świeżych pomysłów, nie wiem, 
czy uda nam się je zrealizować  
w tak krótkim czasie, bo przed nami 
wiele wyzwań, ale jestem na to 
przygotowany. Jeszcze raz dziękuję 
za tę nominację – powiedział Michał 
Gaczkowski. Podczas wtorkowej 
sesji radni podjęli szereg uchwał, 
ostatnia z nich dotyczyła  reparacji, 
odszkodowań i zadośćuczynienia  
z tytułu strat, jakie Polska poniosła  
z powodu napaści Niemiec oraz 
późniejszej okupacji. List intencyjny  
w tej  sprawie przekaza ł  nam 
wcześniej wojewoda łódzki, a takie 
uchwały są podejmowane w całym 
kraju. Najważniejszy komunikat 
przekazał jednak Jarosław Miller, 
dy rek tor Miejsk iego Zarządu 
Komunalnego w Sulejowie, który 
poinfor mował,  że we wtorek ,  
26 września 2023 r. Powiatowy 
Inspektor Nadzoru Budowlanego 
zezwolił na użytkowanie nowego 
ujęcia i stacji uzdatniania wody w 
Uszczynie, co oznacza, że można już 
oficjalnie zakończyć tę inwestycję.


